
P R O T O K Ó Ł 
 
z V Sesji Rady Miejskiej w Szepietowie odbytej w dniu 9 kwietnia 2015 r. w sali 
Gminnego Ośrodka Kultury w Szepietowie. 

 
Sesję rozpoczęto o godz. 1010, a zakończono o godz. 1220. 

 

 Na stan 15 radnych w sesji udział wzięło 14 radnych, co stanowi 93,33% (zgodnie 
z listą obecności). 
 
Radni obecni na sesji: 

 

1. Dąbrowski Marian 
2. Pawłowska Danuta 
3. Ołdakowski Jan 
4. Jabłoński Ryszard Andrzej  
5. Sosnowska Renata 
6. Czarkowski Sławomir 
7. Wojtkowski Mirosław 
8. Czartoszewski Piotr 
9. Pabich Marek 

10. Paprocki Piotr 
11. Niemyjski Sławomir 
12. Stypułkowski Henryk 
13. Szymoniak Andrzej 
14. Żebrowska Wioleta 

 
Radni nieobecni na sesji: 

1. Dąbrowska Wiesława 
 
Ponadto w sesji uczestniczyli 

 

1. Robert Lucjan Wyszyński - Burmistrz Szepietowa 
2. Michał Gąsowski - Zastępca Burmistrza 
3. Elwira Zaręba - Sekretarz Gminy 
4. Anna Wiśniewska - Skarbnik Gminy 
5. Piszczatowski Zbigniew - Radny Rady Powiatu Wysokomazowieckiego 
2. Pan Arkadiusz Kalinowski - Kierownik Powiatowego Zespołu Ośrodka Doradztwa 

Rolniczego  w Wysokiem Mazowieckiem 
3. Pan Arkadiusz Kalinowski - Kierownik Powiatowego Zespołu Ośrodka Doradztwa 

Rolniczego  w Wysokiem Mazowieckiem 
4. Grzegorz Grossfeld - Komenda Powiatowa Policji w Wysokiem Mazowieckiem 

 
oraz dyrektorzy szkół, kierownicy jednostek organizacyjnych gminy Szepietowo, kierownicy 
zakładów pracy z terenu gminy, mieszkańcy gminy oraz Przewodniczący Rad Sołeckich 
(zgodnie z załączonymi listami obecności). 
 

 
Porządek obrad sesji: 

 
1. Otwarcie sesji. 
2. Przyjęcie porządku dziennego 
3. Informacja o protokole z poprzedniej sesji. 
4. Interpelacje radnych. 
5. Informacja o pracy Burmistrza w okresie między sesjami. 
6. Informacja o pracy komisji w okresie między sesjami. 



7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Szepietowo na rok 2015. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie likwidacji Szkoły Podstawowej w Wylinach Rusi 
9. Podjęcie uchwały w sprawie likwidacji Szkoły Podstawowej w Dąbrowie Moczydłach 

10. Podjęcie uchwały w sprawie nabycia od PKP działki w Średnicy-Maćkowiętach. 
11. Informacja o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie gminy 

Szepietowo. 
12. Sprawozdanie z realizacji „Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów  Alkoholowych oraz Narkomanii ” w 2014 r. 
13. Sprawozdanie z działalności Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Szepietowie. 
14. Odpowiedzi na interpelacje. 
15. Wolne wnioski i zapytania. 
16. Zamknięcie obrad. 

 
Przebieg obrad: 
 

Ad.1.  Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Sławomir Czarkowski. 
Przewodniczący powitał wszystkich obecnych na sesji oraz stwierdził, że na stan 15 radnych 
na sesji obecnych jest 14 radnych, co stanowi quorum, przy którym rada może obradować 
i podejmować prawomocne uchwały.  

Przewodniczący serdecznie powitał Przewodniczących Rad Sołeckich i poinformował, 
do dnia dzisiejszego wybrano 47 sołtysów, ostatnio wybrano dwóch nowych sołtysów, a są 
nimi: 

1) Pani Katarzyna Sienicka sołtys wsi Dąbrówka Kościelna 
2) Pan Franciszek Kostrowski sołtys wsi Nowe Gierałty 

 

Ad.2.  Przewodniczący Rady zapoznał z porządkiem dziennym obrad.  
Do zaproponowanego przez Przewodniczącego porządku obrad nie zgłoszono uwag. 

 Przeprowadzono glosowanie. 
Na stan 15 radnych w sesji udział wzięło 14 radnych, w głosowaniu udział wzięło 14 

radnych, za przyjęciem porządku obrad głosowało 14 radnych. 
 Przewodniczący Rady stwierdził, że porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 
 

Ad.3.  Z informacją o protokole z poprzedniej sesji zapoznała Wiceprzewodnicząca Rady 
Pani Danuta Pawłowska. 
 Uwag do informacji nie zgłoszono. 
 Przeprowadzono głosowanie. 
 Na stan 15 radnych w sesji udział wzięło 14 radnych, w głosowaniu udział wzięło 14 
radnych, za przyjęciem informacji głosowało 14 radnych. 
 Przewodniczący stwierdził, że informację o protokole z poprzedniej sesji przyjęto 
jednogłośnie. 

(informacja dołączona do protokołu) 
 

Ad.4. Radni nie zgłosili interpelacji. 
 

Ad.5. Burmistrz Szepietowa Pan Robert Lucjan Wyszyński zapoznał z informacją o pracy w 
okresie między sesjami. 

Ponadto Burmistrz poinformował, że powołał Zastępcę Burmistrza Pana Michała 
Gąsowskiego. „Na wskutek zmian organizacyjnych w naszym urzędzie Pani Elwira Zaręba 
została Sekretarzem Gminy i w związku z tym zadania, które prowadziła, głównie było to 
zadania związane z oświatą w tej chwili będzie prowadził Pan Michał Gąsowski. Natomiast 
wymóg powołania Zastępcy Burmistrza wynikał również z protokołu pokontrolnego 
Regionalnej Izby Obrachunkowej, który nakazywał naszej gminie powołania Zastępcy 
Burmistrza i jest to wymóg prawny. Stąd też taka decyzja musiała być podjęta. Mam 
nadzieję, że będzie nam się współpracowało dobrze. Główne zadanie zastępcy to sprawy 
oświatowe, które stanowią prawie połowę naszego budżetu  



Ponadto opracowany został plan inwestycji w ramach Panu Rozwoju Lokalnego 
kierowanego przez społeczność. To jest takie działanie, które będzie prowadziła Lokalna 
Grupa Działania i my musieliśmy wysłać z urzędu takie propozycje, czyli plan wszelkich 
inwestycji do których będziemy się dopominali o wsparcie od LGD, to będzie zapisane w 
strategii lokalnej grupy działania. Jest bardzo dużo inwestycji i myśmy to przedyskutowali z 
radnymi, na wszystkie na pewno nie uda nam się uzyskać dofinansowania, natomiast jeśli 
któreś nie byłyby wpisane do tej strategii to nie miałyby w ogóle szans na to dofinasowanie. 
Inwestycji tych które my zaplanowaliśmy jest bardzo dużo i będziemy się starali aby jak 
najwięcej z nich mogło uzyskać dofinasowanie. 

Wystosowałem również pismo do Polskich Linii Kolejowych w związku z 
modernizacją linii kolejowej, to jest Warszawa – Białystok, ponieważ oni nas ciągle zwodzą 
planem zamykania przejazdów kolejowych. Sprawa modernizacji tej linii toczy się już kilka lat 
i do końca nie wiemy, które przejazdy będą zamykane, tak więc wysłaliśmy takie pismo z 
żądaniem, żeby oni się z nami skontaktowali i powiedzieli ostatecznie o swoich planach. Z 
tego co dowiedzieliśmy się w Polskich Liniach Kolejowych zmieniony został projekt – firma 
która projektuje tą całą sieć, w związku z tym mają jakieś opóźnienie na etapie 
projektowania. Natomiast my musimy wiedzieć też co oni planują. W tej chwili czekamy na 
odpowiedź Polskich Linii Kolejowych. Z tego co powiedzieli telefonicznie prace nad siecią 
przejazdów kolejowych ciągle trwają, ale my też chcielibyśmy wiedzieć co oni planują, bo 
wiążę się to też z naszymi planowanymi inwestycjami. Ubiegamy się o modernizację 
niektórych dróg związanych z przejazdami kolejowymi i czekamy na odpowiedź z linii 
kolejowych.”  
 

Uwag do informacji nie zgłoszono. 
Przeprowadzono głosowanie. 

 Na stan 15 radnych w sesji udział wzięło 14 radnych, w głosowaniu udział wzięło 14 
radnych, za przyjęciem informacji głosowało 14 radnych. 
 Przewodniczący stwierdził, że informacja została przyjęta jednogłośnie.  

(informacja dołączona do protokołu) 
 

Ad.6.   Z informacją o pracy komisji w okresie między sesjami zapoznał Wiceprzewodniczący 
Rady Pan Sławomir Niemyjski. 
 

Uwag do informacji nie zgłoszono. 
Przeprowadzono głosowanie. 

 Na stan 15 radnych w sesji udział wzięło 14 radnych, w głosowaniu udział wzięło 14 
radnych, za przyjęciem informacji głosowało 14 radnych. 
 Przewodniczący stwierdził, że informacja została przyjęta jednogłośnie.  

(informacja dołączona do protokołu) 
 
Ad.7. Z propozycją zmian w budżecie gminy na 2015 r. zapoznała Skarbnik Gminy Pani 
Anna Wiśniewska. 
Dyskusji nie było. 

 

Przewodniczący zapoznał z projektem uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy 
na 2015 r. 

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 
Przeprowadzono głosowanie. 
Na stan 15 radnych w sesji udział wzięło 14 radnych, w głosowaniu udział wzięło 14 

radnych, za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych. 
 

  Przewodniczący stwierdził, że uchwałę podjęto jednogłośnie. 
(uchwała Nr V/25/15 dołączona do protokołu) 

 

Ad.8. Z wnioskiem o podjęcie uchwały w sprawie likwidacji Szkoły Podstawowej w Wylinach- 
Rusi wystąpił Zastępca Burmistrza Pan Michał Gąsowski, który poinformował, że „zgodnie z 
art. 59 ust. 1 i 2 ustawy z dnia 7 września 1991 r. o systemie oświaty (t. j. Dz. u. z 2004 r. Nr 



256, poz. 2572 z późn. zm) szkoła publiczna może być zlikwidowana przez organ 
prowadzający z końcem roku szkolnego, po zapewnieniu przez organ ten uczniom 
możliwość kontynuowania nauki w innej szkole publicznej tego samego typu. Szkoła 
publiczna prowadzona przez jednostkę samorządu terytorialnego może zostać zlikwidowana 
po zasięgnięciu opinii organu sprawującego nadzór pedagogiczny.  
Niniejsza uchwała o likwidacji Szkoły Podstawowej w Wylinach-Rusi z dnia 31 sierpnia 2015 
roku poprzedzona jest uchwała Rady Miejskiej w Szepietowie Nr III/15/15 z dnia 21 stycznia 
2015 r. o zamiarze likwidacji Szkoły Podstawowej w Wylinach-Rusi. Rodzice uczniów 
uczęszczających do tej szkoły zostali zawiadomieni imiennie adresowanym pismem za 
zwrotnym potwierdzeniem odbioru. W Szkole Podstawowej w Dąbrowie Moczydłach odbyło 
się również zebranie mieszkańców z obwodów likwidowanych obu szkół, Kurator Oświaty w 
Białymstoku pismem Nr RE.542.3.2015 z dnia 12 marca 2015 r. pozytywnie zaopiniował 
likwidację szkoły w Wylinach-Rusi. 
Uczniom zapewnia się możliwość kontynowania nauki w pozostałych szkołach 
podstawowych prowadzonych przez Gminę Szepietowo. 
Likwidacja szkoły wpłynie na zracjonalizowanie wydatków finansowych ponoszonych na 
oświatę, co pozwoli na wydatkowanie zaoszczędzonych środków na polepszenie bazy 
dydaktycznej i oferty programowej pozostałych szkół.” 

Ponadto Zastępca Burmistrza zapoznał z pozytywną opinią Kuratorium Oświaty. 
 

Dyskusji nie było. 

Przewodniczący zapoznał z projektem uchwały. 
Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 
Przeprowadzono głosowanie. 
Na stan 15 radnych w sesji udział wzięło 14 radnych, w głosowaniu udział wzięło 14 

radnych, za podjęciem uchwały głosowało 11 radnych, 2 radnych głosowało przeciw, 1 radny 
wstrzymal się od głosu. 

 

  Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała w sprawie likwidacji Szkoły 
Podstawowej w Wylinach-Rusi została podjęta. 

(uchwała Nr V/26/15 dołączona do protokołu) 
 

Ad.9. Z wnioskiem podjęcie uchwały w sprawie likwidacji Szkoły Podstawowej w Dąbrowie-
Moczydłach wystąpił Zastępca Burmistrza Pan Michał Gąsowski, który poinformował, „że 
zgodnie z art. 59 ust. 1 i 2 ustawy z dnia 7 września 1991 r. o systemie oświaty (t. j. Dz. u. z 
2004 r. Nr 256, poz. 2572 z późn. zm) szkoła publiczna może być zlikwidowana przez organ 
prowadzający z końcem roku szkolnego, po zapewnieniu przez organ ten uczniom 
możliwość kontynuowania nauki w innej szkole publicznej tego samego typu. Szkoła 
publiczna prowadzona przez jednostkę samorządu terytorialnego może zostać zlikwidowana 
po zasięgnięciu opinii organu sprawującego nadzór pedagogiczny.  
Niniejsza uchwała o likwidacji Szkoły Podstawowej w Dąbrowie-Moczydłach z dnia 31 
sierpnia 2015 roku poprzedzona jest uchwała Rady Miejskiej w Szepietowie Nr III/16/15 z 
dnia 21 stycznia 2015 r. o zamiarze likwidacji Szkoły Podstawowej w Dąbrowie-Moczydłach. 
Rodzice uczniów uczęszczających do tej szkoły zostali zawiadomieni imiennie adresowanym 
pismem za zwrotnym potwierdzeniem odbioru. W Szkole Podstawowej w Dąbrowie 
Moczydłach odbyło się również zebranie mieszkańców z obwodów likwidowanych obu szkół, 
Kurator Oświaty w Białymstoku pismem Nr RE.542.4.2015 z dnia 12 marca 2015 r. 
pozytywnie zaopiniował likwidację szkoły w Dąbrowie-Moczydłach. 
Uczniom zapewnia się możliwość kontynowania nauki w pozostałych szkołach 
podstawowych prowadzonych przez Gminę Szepietowo. 
Likwidacja szkoły wpłynie na zracjonalizowanie wydatków finansowych ponoszonych na 
oświatę, co pozwoli na wydatkowanie zaoszczędzonych środków na polepszenie bazy 
dydaktycznej i oferty programowej pozostałych szkół.” 

Ponadto Zastępca Burmistrza zapoznał z pozytywną opinią Kuratorium Oświaty  
 

W dyskusji zabrali głos: 



- Radny Piotr Paprocki zwrócił się z pytaniem, co stanie się z budynkiem szkoły po 
likwidacji? 

- Z-ca Burmistrza stwierdził, że w tym momencie nie możemy mówić generalnie – mamy 
chętnych, którzy chętnie by zagospodarowali ten budynek, natomiast konkretnej oferty na 
dzień dzisiejszy nie ma, z tytułu tego, że oferenci nie mają jasnej, czytelnej sytuacji co do 
faktu likwidacji. Nie jestem teraz wstanie odpowiedzieć jednoznacznie, czy jedna, czy 
druga oferta będzie tutaj wiążąca dla tego budynku. Dlatego też będzie to przedmiotem 
konsultacji z mieszkańcami. Tak więc w tym momencie tyle można powiedzieć, żadnego 
konkretu nie podam na tą chwilę”. 

- Radny Stypułkowski Henryk – „Panie Burmistrzu, czy nadal obietnica Pańska jest 
aktualna, że jeżeli nie znajdą się inwestorzy na budynki po zamkniętych szkołach to 
nauka zostanie wznowiona od września? 

- Burmistrz stwierdził, że nie sądzi aby nauka była wznowiona, bo pracujemy nad tym aby 
tych inwestorów znaleźć. Dwie firmy były zainteresowane, tylko czekają na decyzję, czy 
będzie ta uchwała podjęta, czy nie. Nie zakładamy, że nauka będzie wznowiona. Dzieci 
będą przeniesione do innych szkół. Na pewno nie dopuścimy, żeby budynek popadł w 
ruinę.  

 

Przewodniczący zapoznał z projektem uchwały. 
Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 
Przeprowadzono głosowanie. 
Na stan 15 radnych w sesji udział wzięło 14 radnych, w głosowaniu udział wzięło 14 

radnych, za podjęciem uchwały głosowało 10 radnych, przeciw 2 radnych i 2 radnych 
wsztrzymało się od głosu. 

 

  Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała w sprawie likwidacji Szkoły 
Podstawowej w Dąbrowie-Moczydłach została podjęta. 

(uchwała Nr V/27/15 dołączona do protokołu) 
 

Ad.10. Z wnioskiem o podjęcie uchwały w sprawie nabycia od PKP działki w Średnicy-

Maćkowiętach wystąpił Burmistrz, który poinformował, że planowana do nabycia działka w 
części zajęta jest pod drogę gminną i nabycie jej wpłynie na poprawę warunków 
komunikacyjnych, jak również pozwoli na planowane wykonanie odprowadzenia wód. Na 
chwilę obecną opracowany jest operat wodnoprawny na wykonanie prac odwadniających. 
Dyskusji nie było. 

Przewodniczący zapoznał z projektem uchwały. 
Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 
Przeprowadzono głosowanie. 
Na stan 15 radnych w sesji udział wzięło 14 radnych, w głosowaniu udział wzięło 14 

radnych, za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych. 
 

  Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała została podjęta. 
(uchwała Nr V/28/15 dołączona do protokołu) 

 

Ad.11. Z informacją o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie gminy 
Szepietowo zapoznał Pan Grzegorz Grossfeld z Komendy Powiatowej Policji w Wysokiem 
Mazowieckiem. 
Dyskusji nie było. 
 

Przeprowadzono głosowanie. 
 Na stan 15 radnych w sesji udział wzięło 14 radnych, w głosowaniu udział wzięło 14 
radnych, za przyjęciem informacji głosowało 14 radnych. 
 Przewodniczący stwierdził, że informacja została przyjęta jednogłośnie.  

(informacja dołączona do protokołu) 
 



Ad.12.   Ze sprawozdaniem z realizacji „Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów  Alkoholowych oraz Narkomanii w 2014 r.” zapoznała Sekretarz Gminy Pani 
Elwira Zaręba. 
W dyskusji zabrali głos: 

- Radny Paprocki Piotr stwierdził, że w sprawozdaniu wspomina się o narkomanii. Co my 
wiemy na temat narkotyków, czy jest jakieś przeciwdziałanie na ternie gminy? 

- Elwira Zaręba – Sekretarz Gminy stwierdziła, że zadania dotyczące zwalczania zostały 
ujęte w programie na rok 2015. Od Dyrektorów szkół nie mamy sygnałów aby taki 
problem występował. 

- Pan Grzegorz Grossfeld stwierdził, „że z poprzednich lat wiem, że był jeden przypadek 
gdzie osoba hodowała kaktusa, natomiast ze szkół też nie mieliśmy takich sygnałów. Na 
pewno jesteśmy instytucją, która powinna się tym zająć, także jeśli taki przypadek by był 
na pewno byśmy zostali powiadomieni. Odnosząc się do całego powiatu, to chce 
powiedzieć, że na terenie całego powiatu nie odnotowano w szkołach, nie znaleziono 
narkotyków. Jeśli były narkotyki, to były znajdowane na terenie miasta Wysokie 
Mazowieckie, podczas rutynowej kontroli drogowej lub w rejonach dyskotek.” 

- Andrzej Pietrzak sołtys Szepietowa stwierdził, że narkotyki to nie jest problem tylko szkół 
i dotyczy również wsi. 

- Pan Grzegorz Grossfeld stwierdził, że odnosimy się również i do innych miejsc nie tylko 
do szkoły i na pewno na terenie gminy Szepietowo nie odnotowano, na terenie gminy 
Kobylin była zlikwidowana plantacja marihuany. Mogę mówić w tej chwili o przypadkach, 
które utkwiły w pamięci. 

- Radna Danuta Pawłowska stwierdziła, że nieoficjalnie ten problem na terenie gminy 
istnieje, w Szepietowie przede wszystkim. Nikt nie wie kto, nie wie kiedy, ale problem 
jest. Tak więc uważam, że tym problemem wspólnie ze szkołami, z nauczycielami, 
należałoby się zająć. Trzeba to przede wszystkim ukrócić, bo sprzedaż narkotyków na 
terenie Szepietowa jest. 

- Radny Henryk Stypułkowski stwierdził, że jeżeli w sprawozdaniu wyraźnie napisano, że 
„skutki powszechności narkotyków odczuwamy coraz bardziej na terenie naszej gminy i 
problem dosięga coraz młodszych” a słyszę, że nie ma takiego problemu, więc gdzie jest 
prawda? 

- Wojszkun Danuta – sołtys wsi Wyliny Ruś stwierdziła, że profilaktyka i dawanie 
prezentów nic nie zdziała. 

- Sekretarz Gminy stwierdziła, że profilaktyka zdziała, bo jak są programy i do młodzieży 
dotrą i organizowane np. widowiska, gdzie młodzież czynnie bierze udział, to młodzież to 
przemyśli, pedagodzy są w szkole to trochę to jest takiej pomocy. 

- Przewodniczący Rady stwierdził, że skoro jest problem, a my prewencyjnie nie działamy, 
Komenda Powiatowa Policji nie ma żadnych informacji a tutaj słyszymy, że jest jakiś 
problem to powinniśmy w jakiś sposób przeciwdziałać. Proponuje więc Komisji Oświaty 
zająć się tą sprawą. 

- Burmistrz stwierdził, że „o tym, że problem istnieje to wszyscy wiemy, Państwo wiecie i 
się o tym mówi. Ja będąc u Komendanta Powiatowego w Wysokiem Mazowieckiem 
rozmawialiśmy na ten temat i tutaj najprostszą rzeczą, to nie chodzi o to żeby kogoś 
złapać i ukarać, natomiast przede wszystkim zwrócić uwagę na to, że przyglądamy się 
temu problemowi. Myślałem, że najprostszym rozwiązaniem byłby pies, ale Komenda 
Powiatowa w Wysokiem Mazowieckiem nie ma psa, który wykrywa narkotyki. w tej chwili 
chyba w Bielsku Podlaskim jest, z tego co Komendant mówił. Rozmawialiśmy z 
komendantem, że chyba w ramach działań profilaktycznych taki obchód z tym psem 
będzie zrobiony. Generalnie problem istnieje, to macie Państwo rację, lecz jak do niego 
podejść i z której strony to zacząć rozwiązywać, to musimy się wspólnie zastanowić.’ 

- Pan Grzegorz Grossfeld – „chciałbym się odnieść do wypowiedzi Pana Burmistrza 
odnośnie użycia psa. Na pewno pies zostanie użyty, ale musimy dostać sygnał od 
dyrektorów szkół, to musi być sygnał, że jest podejrzenie, że w danej placówce znajdują 
się narkotyki. Nie może być czegoś takiego, jak profilaktyczne użycie psa, dla dzieci 
może być tylko w pogadankach pokazanie co pies potrafi, nie można profilaktycznie 



puścić pieska, żeby chodził po szkole i szukał narkotyków, tego nie możemy zrobić. 
Wyraźnie na sygnał dyrektora szkoły i tu jest zadanie dla dyrektorów żeby ten problem 
monitorować i jak najszybciej nas powiadamiać. My otrzymujemy taką informację i 
podejmujemy stosowne działania. To nie jest jeden pies w Bielsku Podlaskim, to są co 
najmniej trzy pieski na naszym terenie, tak więc tu nie będzie żadnego problemu. 
Przyjeżdżamy, sprawdzamy i ujawniamy. Na pewno ten problem nie jest tylko w 
Szepietowie to jest problem całego naszego powiatu. O tym się mówi, że jest natomiast 
nie ma oficjalnych zgłoszeń. Być może młodzież ma dostęp do narkotyków, ale to 
przede wszystkim działania profilaktyczne i apelowanie do młodzieży, do rodziców, żeby 
rodzice wiedzieli jak poznać, czy te dziecko ma kontakt z narkotykami, jak stwierdzić po 
wyglądzie, czy ona zażyło narkotyki, czy ma podejrzane przedmioty w pleckach. Tak 
więc główne zadanie to jest rodziców i na terenie szkół – dyrektorów szkół.” 

- Radny Henryk Stypułowski – jeśli sygnał dany przez dyrektora okaże się nie sprawdzony 
przez psa, to żadnych konsekwencji nie będzie? 

- Pan Grzegorz Grossfeld stwierdził, że nie ma konsekwencji, nie ma znaczenia mamy 
obowiązek, czy to jest donos anonimowy, w ogóle każdy sygnał otrzymany jest przez 
nas sprawdzany. Nie ma tu żadnych konsekwencji. 

- Pan Grzegorz Powojski – Dyrektor Publicznego Gimnazjum stwierdził, że „temat tutaj 
padł, mówi się o szkole, ale z tego co wiem, to co Pan sołtys chciał też powiedzieć to 
bardziej problem dotyczy społeczeństwa, może nie samej szkoły. My naprawdę 
monitorujemy w szkołach, bardzo wiele rzeczy robimy żeby przede wszystkim 
zdiagnozować czy taki problem jest. To nie są tylko ankiety, gdzie człowiek, młody 
człowiek może napisać, co zechce, ale też sami się szkolimy, żeby to co Pan mówi, 
żeby po oczach, po zachowaniu, po zmianie nastroju odgadnąć, czy taki problem jest. I 
tak tylko chciałem zauważyć, że w tym momencie problemu nie zauważamy. Były 
sytuacje kilka lat temu, że kończyło się to odwykiem dla uczniów, dla absolwentów i od 
tego nie uciekaliśmy, bo to jest najgorsze co można zrobić. Szkoły są zabezpieczone, 
ale problem dotyczy osób, które już ukończyły szkołę, młodzieży. Tak więc tutaj musimy 
zwracać uwagę, a jeżeli chodzi o profilaktykę, to ja podpisuję się dwoma rękami pod 
profilaktyką, no bo widzimy efekty. Dobrze przeprowadzona profilaktyka potrafi zmienić 
młodego człowieka.”  

 

Przeprowadzono głosowanie. 
 Na stan 15 radnych w sesji udział wzięło 14 radnych, w głosowaniu udział wzięło 14 
radnych, za przyjęciem sprawozdania głosowało 14 radnych. 
 Przewodniczący stwierdził, że sprawozdanie zostało przyjęte jednogłośnie.  

(sprawozdanie dołączone do protokołu) 
 

Ad.13.   Sprawozdanie z działalności Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 
Szepietowie złożyła Pani Wanda Bogucka – Kierownik M-GOPS. 
Dyskusji nie było. 

 

Przeprowadzono głosowanie. 
 Na stan 15 radnych w sesji udział wzięło 14 radnych, w głosowaniu udział wzięło 14 
radnych, za przyjęciem sprawozdania głosowało 14 radnych. 
 Przewodniczący stwierdził, że sprawozdanie zostało przyjęte jednogłośnie.  

(sprawozdanie dołączone do protokołu) 
 

Ad.16.  Odpowiedzi na interpelacje nie było. 
 

Ad.17.  Wolne wnioski. W tym punkcie zabrali głos: 

- Sołtys wsi Dabrowa Dołęgi Pan Zaremba Wiesław poinformował, że „18 marca około 
godziny 1130 w miejscowości Dąbrowa Dołęgi w naszej gminie wybuchł pożar. Mimo, że 
ogień został zauważony niemal natychmiast a właściciel wraz z sąsiadami próbowali 
ugasić go, pożar się rozprzestrzeniał bardzo szybko. Łącznie w budynkach było około 500 
bel słomy i siana. Kubatura tego pożaru wyniosła 2.500 m3, spaleniu ulega stodoło-obora. 
Zawaliła się ściana szczytowa, przegrzaniu też uległo sklepienie budynku. Powierzchnia 



całego pożaru wyniosła prawie 560 m2. Spaliły się płody rolne, około 200 bel siana, około 
300 bel słomy, około 30 ton zboża, śruta kukurydziana, otręby oraz sprzęt rolniczy.. . 
Zwierzęta udało się uratować. Akcja trwała do godz. 23-ej, czyli czas akcji gaśniczej 
wyniósł 11 godzin. W działaniu udział wzięło 10 zastępów straży pożarnej: Jednostka 
Ratowniczo-Gaśnicza Powiatowej Straży Pożarnej w Wysokiem Mazowieckiem, OSP 
KSRG w Szepietowie, do której tutaj szczególne podziękowania za bardzo sprawną 
koordynację akcji, OSP KSRG Dąbrowa Moczydły, OSP KSRG Dąbrowa Dzięciel, OSP 
KSRG Wysokie Mazowieckie, OSP Dąbrowa Łazy, OSP Średnica Maćkowięta. W imieniu 
Państwa Agaty i Marka Piekutowskich, społeczności wsi Dąbrowa Dołęgi, dla Pana 
Burmistrza pragnę z całego serca i wszystkim podziękować ludziom dobrego serca, za 
liczne słowa otuchy oraz wsparcie materialne. Szczególne podziękowanie kieruję do 
mieszkańców wsi Dąbrowa Dołęgi, Dąbrowa Zabłotne, Dąbrowa Łazy, Dąbrowa 
Moczydły, Dabrowa Tworki, Dąbrowa Gogole, Plewki, Włosty Olszanka, Szepietowo Żaki, 
Szepietowo Janówka, Stary Kamień, Kamień Rupie, Bryki, Dąbrowa Dzięciel, Wiśniówek 
oraz indywidualnych darczyńców z Dąbrówki Kościelnej i Dąbrowy Kaski. W pomoc 
poszkodowanym włączył się również Proboszcz Parafii Dąbrowy Wielkiej - Wiesław Pac 
umożliwiając zbiórkę pieniędzy do puszek w niedzielę palmową. Państwo Piekutowscy 
serdecznie dziękują wszystkim parafianom za wsparcie. Serdeczne podziękowania 
kierujemy również do firm: Spółdzielni Mleczarskiej „Mlekowita”, Firmie "Gremark" Marek 
Stańczuk, Grzegorz Średnicki Sp. jawna, Podlaskiemu Ośrodkowi Doradztwa Rolniczego 
w Szepietowie oraz ROLPOL w Szepietowie Państwa Ołdakowskich, Rafałek - Pułazie 
Świerże, Państwo Kraszewscy Szepietowo Janówka, Wipach Mścichy, Tomasza 
Marasika – lekarza  weterynarii oraz wszystkich firm, ludzi dobrej woli, których nie 
wymieniłem. Szczególnie chciałbym podziękować sołtysom z okolicznych wsi, którzy tak 
sprawnie zorganizowali tą pomoc. Serdecznie dziękuję”. 

- Sołtys wsi Wyliny Ruś - Pani Wojszkun Danuta – „chciałabym naszego Burmistrza spytać 
co będzie z placem po sprzedaniu tej szkoły, z całym placem? Ten plac dawniej i cały 
czas należał i był darowizną dla wsi. Czy ten plac zostanie cały sprzedany, czy mamy to 
jakoś inaczej załatwiać, do sądu iść, nie wiem? Bo to jest za duży plac, żeby cały 
sprzedać. Jakieś inwestycje we wsi by się przydały, czy jakieś ścieki ogólne, bo ludzie w 
tej chwili to mają naprawdę problem z wywożeniem tych ścieków, a są dwie wsie i tam 
można zrobić jakieś główne ścieki i tamten dół co jest, tam rosną drzewa, żeby tą część 
oddzielić, tam gdzie się kończą budynki gospodarcze, żeby przy sprzedaży jakoś to 
odgraniczyć, żeby coś zostało”. 

- Burmistrz stwierdził, że „na razie nie mówimy o żadnej sprzedaży ani budynku, ani placu. 
O tym, że tam na końcu tego placu jest najlepsze miejsce żeby zrobić oczyszczalnię 
ścieków, to ja wiem. My Wyliny zgłosiliśmy do tego programu o którym wcześniej 
mówiliśmy z LGD, że tam jest zwarta zabudowa i takie korzystne położenie miejscowości 
można spróbować sfinansować z tych pieniędzy budowę zbiorczego odprowadzenia 
ścieków i tam ukształtowanie terenu wskazuje, że to jest najlepsze miejsc na to żeby tam 
była oczyszczalnia. Tak wiec jest to brane pod uwagę, natomiast jeszcze o żadnej 
sprzedaży ani placu ani budynku nie mówimy, no bo to jeszcze za wcześnie. Generalnie 
tak jak już mówiłem, że jeśli wieś ma prawo do tego placu to nikt tego prawa wsi nie 
będzie zabierał. Jeśli cokolwiek by się działo to będzie to za zgodą mieszkańców i w 
uzgodnieniu z Wami. Ćwiczyliśmy to w Plewkach wieś sobie nie życzyła więc nic nie 
robiliśmy, tak będzie i u Was. Jeśli to są wspólnoty wiejskie to jakiekolwiek ruchy z tymi 
działkami wymagają zgody mieszkańców no i tego będziemy się trzymać.” 

- Marian Kruszewski – Z-ca Kierownika ZWKiO stwierdził, że „ w imieniu Kierownika ZWKiO 
w Szepietowie pragnę przedstawić informację dla mieszkańców miejscowości 
zaopatrywanych w wodę ze stacji uzdatniania wody w Brykach. ZWKiO w Szepietowie 
informuje, że w miesiącu marcu 2015 r. rozpoczęły się prace przy modernizacji stacji 
uzdatniania w Brykach, które potrwają do czerwca 2015 r. Wiąże się to z koniecznością 
podawania do sieci wodociągowej wody nieuzdatnionej przez okres około 6 tygodni. 
Woda nieuzdatniona podawana do sieci będzie zawierała podwyższoną ilość żelaza i 



manganu co może spowodować utrudnienie w gospodarstwie domowym, tj. brunatne 
zabarwienie prania i armatury sanitarnej oraz niepożądany smak napoju. Natomiast nie 
stanowi zagrożenia zdrowia dla ludzi. Ponadto mogą wystąpić krótkotrwałe przerwy w 
dostawie wody. W ramach prowadzanych przez ZWKiO w Szepietowie inwestycji 
wybudowany zostanie budynek technologiczny wraz z ciąganiem technologicznym 
uzdatniania wody, odprowadzanie popłuczyn, wymianę obudów studni głębinowych, 
budowa zbiorników retencyjnych. Realizowana inwestycja przyczyni się do poprawy 
jakości wody podawanej do sieci oraz niezawodności funkcjonowania systemu 
wodociągowego stacji uzdatniania wody w Brykach i tym samym komfort życia 
mieszkańców obsługiwanych przez SU w Brykach. Konkretny termin podawania wody 
nieuzdatnionej do sieci zostanie podany za pośrednictwem sołtysów poszczególnych wsi. 
Za powstałe utrudnienia przepraszamy”. 

- Radny Czartoszewski Piotr zwrócił się z pytaniem jak długi będzie okres podawania tej 
wody nieuzdatnionej? 

- Marian Kruszewski poinformował, że „przewiduje się nie dłużej niż 6 tygodni, bo 15 
czerwca kończy się cała inwestycja, może to być krócej, bo w tej chwili wykonawca 
wystąpił z wnioskiem do ZWKiO o wydanie warunków dostarczania tej wody to idzie do 
Powiatowego Lekarza SANEPID-u, oni wydają taką decyzję zezwalającą na tymczasowy 
pobór wody uzdatnionej. Będziemy co prawda częściej ją płukać, nie dopuścimy do 
specjalnego zabarwienia jej, ale może to się przydarzyć, bo ponieważ to się zrywa z sieci, 
a woda idzie poza odżelaziaczami i wtedy może na mieć ten inny wygląd i smak. z tym że 
to nie zagraża dla zdrowia ludzi i zwierząt, bo wszystkie wyniki mamy dobre.” 

- Sołtys wsi Dąbrowa Dołęgi - czy będą jakieś dłuższe przerwy?  

- Marian Kruszewski poinformował, że „będziemy się starali ograniczać te przerwy do 
niezbędnego minimum. Na pewno w godzinach szczytu, gdzie rolnicy mają rano i 
popołudniu obrządki, w tym czasie będziemy się starać aby ta woda ciągle szła, ale w tym 
czasie co się włącza te odżelaziacze to godzinę półtora tej przerwy może być. Będziemy 
się starać robić to w godzinach nie związanych ze szczytem pracy w rolnictwie.”  

- Radny Czartoszewski Piotr, czy Wy się liczycie z dużą strata wody, to znaczy jak będzie 
szła woda taka a nie inna i to będzie na końcu linii płukanie dość intensywne, czy też Wy 
chcecie aby to ludzie wybrali. 

- Marian Kruszewski poinformował, że będziemy płukać bardziej częściej niż teraz. Ta 
hydrofornia ma to do siebie że jest najczęściej płukana hydrofornią na terenie naszej 
gminy. Z sześciu hydroforni ona jest najczęściej płukana. 

- Pan Arkadiusz Kalinowski - Kierownik Powiatowego Zespołu Ośrodka Doradztwa 
Rolniczego  w Wysokiem Mazowieckiem - „Dziękuję za zaproszenie, gdy tylko mogę to 
tutaj przyjeżdżam bardzo chętnie, czasami koliduje to z moimi obowiązkami, a dziś jestem 
tu aby przedstawić taką krótką informację. Trwa przyjmowanie wniosków przez Agencję 
Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa o przyznanie płatności bezpośrednich do 
gruntów. Jak na razie jest ten termin chyba do 15 maja, ale prawdopodobnie ulegnie 
wydłużeniu do 15 czerwca br. Chcę tu przedstawić informację, gdzie można wypełnić te 
wnioski, gdyż w gminie Szepietowo mamy centrum Podlaskiego Ośrodka Doradztwa 
Rolniczego, główną siedzibę, jest to nie daleko Szepietowo Wawrzyńce, właśnie tam 
zapraszamy do wypełniania wniosków i zapraszamy także do naszej siedziby powiatowej 
w Wysokiem Mazowieckiem. Oprócz tego od niedawna od świąt funkcjonuje punkt 
wypełniania wniosków, gdzie doradztwo, pomoc w wypełnianiu wniosków świadczą 
specjaliści z Podlaskiego Ośrodka Doradztwa Rolniczego, jest to taki punkt w biurze 
Powiatowym Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa w Wyskokiem 
Mazowieckiem. Zawsze tam  jeden doradza jest na dzisiaj, a być może jak będzie 
zapotrzebowanie tych doradców będzie dwie osoby. W trakcie przerwy padło takie pytanie 
odnośnie zmian jeśli chodzi o płatności do zwierząt. Właśnie w ostatnim czasie na 
wskutek uwag kierowanych od dołu, czyli od biur powiatowych, instytucji działających 



wokół rolnictwa, różnych związków hodowców zwierząt Minister Marek Sawicki wystąpił o 
zmianę tych przepisów jeśli chodzi o płatności dla zwierząt, gdyż pojawił się taki temat, że 
płatności do zwierząt, które były nie terminowo zgłaszane nawet 10 lat temu płatności nie 
będzie. Ale wszystko idzie ku temu, że te płatności do takich sztuk będą, obowiązuje tylko 
terminowość i obowiązuje zwierzęta, które w roku 2015 jakby się urodziły, tak więc jest 
brany pod uwagę tylko rok 2015 od 1 stycznia. I jeszcze jedna informacja, taka, że 
zapraszam do korzystania z naszych usług Podlaskiego Ośrodka Doradztwa Rolniczego, 
a tak naprawdę zakres tych naszych usług jest duży i z każdym rokiem się powiększa. 
Korzystając z okazji, że już jest taki sezon na stosowanie środków ochrony roślin, to jak 
wiecie każdego rolnika obowiązuje przeszkolenie aktualne, które jest ważne przez okres 5 
lat i atest na opryskiwacz, tj. sprawdzane przez różne instytucje, w tym agencję i my też 
coś takiego wykonujemy. W kwietniu będziemy mieli szkolenia, tzw. kursy chemizacyjne, 
a jeżeli chodzi o atestacje opryskiwaczy także pracownik z PODR z Szepietowa świadczy 
te usługi atestacji z dojazdem do rolnika, także bardzo serdecznie zapraszam.” 

- Przewodniczący Rady Sławomir Czarkowski stwierdził: „ja że też chciałbym nawiązać do 
tego, bo też w jakiś sposób jestem związany z tą płatnością, która teraz się odbywa. 
Bardzo zapraszam do swego biura powiatowego odnośnie wydruków, którymi 
dysponujemy odnośnie zwierząt. To jest nowa płatność do 60 sztuk, czyli 30 sztuk do 24 
miesięcy i 30 sztuk powyżej 24 miesięcy. Ze swojej strony bardzo zapraszam i polecam 
ten wydruk. Pragnę tylko zwrócić uwagę, bo bierzemy te wydruki i nie sprawdzamy to co 
mamy w siedzibie, polecam aby wziąć od nas ten wydruk i sprawdzić do której sztuki jest 
zgłaszamy podmiot, ponieważ my na swoim terenie będziemy mieli 5% kontroli z agencji 
i to bardzo chcę aby to przeprowadzało biuro powiatowe, żeby to nie była łączona 
kontrola z biurem kontroli na miejscu z Łomży, abyśmy my to przeprowadzili. Polecam 
więc aby sprawdzić to co jest w naturze. Druga sprawa to jest tzw. przepis odnośnie nie 
identyfikalności sztuk… Rolnicy płatność tą na pewno będą chcieli pozyskać. Jeżeli 
sztuka jest nieoznakowana, nie ma kolczyków, ta płatność się nie należy i to od razu jest 
sankcjonowane, bo jeżeli nawet ma jeden kolczyk wtedy ten kontroler, który będzie w 
gospodarstwie może stwierdzić tą sztukę, czyli ją zidentyfikować. Bardzo dużo jest takich 
przypadków, że rolnik, który ma np. 5 sztuk i nie ma duplikatu tych kolczyków, lub ma 
zgubione te kolczyk. Czasami się zdarza, że mamy dwie sztuki o tych samych 
identyfikatorach, mamy dwa kolczyki, oznakujemy dwie sztuki i pozyskujemy płatność, 
jedzie kontrola i na miejscu stwierdza nieprawidłowości. Mamy 5% przeprowadzić tych 
kontroli, czyli 250 siedzib stałych i to już będzie od lipca. Tak więc proponuję zrobić taki 
przegląd gospodarstwa, zapraszam aby wziąć z Agencji wydruk, porównać to i na czas 
składania wniosku, czyli, do 24 miesięcy 30 sztuk i powyżej 24 miesięcy, żeby po prostu 
ten czas nam nie uciekł. Odnośnie tego terminu, to raczej jest już pewne, że do 15 
czerwca będziemy mogli składać, od 15 marca do 15 czerwca. Odnośnie tej 
terminowości, to co kolega mówił, bardzo dużo pism wysłaliśmy, nawet, ja sam, ponieważ 
jestem z tym związany też. Wysyłaliśmy dużo pism odnośnie tego aby ta terminowość, 
która byłam, czyli te 7 dni jeżeli rolnik nie złożył tego w tym ustawowym terminie to ta 
sztuka miała być wyłączona z płatności. Z naszych obliczeń około 60 % tych sztuk by nie 
uzyskało płatności. W dodatku jeżeli rolnik wpisałby taką sztukę do uzyskania tych 
płatności to obligatoryjnie byłoby to już sankcjonowane. Minister Nasz Sawicki jakoś tam 
walczył, ale to nie tylko nasz ale i wszystkie kraje Unii Europejskiej, mieliśmy taką opinię 
ze Szwecji, że w ogóle obligatoryjnie sztuki są wyłączone. Zapraszam do biura.  Były 
szkolenia tutaj nawet w tym budynku, było dużo osób, ale można dowiedzieć się też ze 
stron internetowych, bo my nie jesteśmy wstanie wszystkich poinformować.” 

- Radny Henryk stypułowski stwierdził, że te szkolenie powinny być przeprowadzane w 
okresie zimowym, a nie w okresie wiosennym, w kwietniu, kiedy rolnicy wychodzą w pole, 
to trochę koliduje. 

- Kierownik Zespołu Powiatowego ODR - Pan Arkadiusz Kalinowski stwierdził, że zdaje 
sobie sprawę z tego, ale jest nas jakaś tam ograniczona ilość i mamy bardzo wiele zadań 
i te szkolenia rożnego rodzaju wcześniej się odbywały. Zwracamy na to uwagę i najlepiej 



aby te szkolenia odbywały się w tych miesiącach zimowych, ale to nie zawsze się tak 
udaje. Teraz np. na ternie gminy Szepietowo realizujemy szkolenie na temat 
gospodarowania na obszarach OSN. Mamy tego 17 sztuk kilkudniowych, także zajmuje 
nam to dużo czasu i ciężko to wszystko tak rozplanować. 

- Przewodniczący Rady stwierdził, że nie ma jeszcze rozporządzenia i szkolenia odbywały 
się w późniejszych terminach, aby były jak najbardziej aktualne, bo przekazywanie 
informacji jakichś błędnych, to lepiej w ogóle nie przekazywać. I dla tego to było 
przesunięte na ostatnie dni i to szkolenie które odbywało się było prowadzone przez ODR 
i ARIMR. 

- Radny Henryk Stypułkowski wyjaśnił, że „chodziło mi o te szkolenia chemizacyjne, bo te 
to rozumiem, że nie można było wcześniej zrobić.” 

- Radny Andrzej Szymoniak, „czy ODR za pomoc przy wypełnianiu wniosków tych o 
dopłaty będzie pobierał opłaty, a jeżeli będzie pobierał to czy to jest od strony, czy od 
całego wnioski? 

- Kierownik - Pan Arkadiusz Kalinowski wyjaśnił, że niestety jest opłata, ale ta oplata 
wynika z tego, że aby ODR istniał musi pobierać opłatę. I to jest nie od strony, nie 
uznaniowo, tylko 20 zł netto podstawa, plus 5 zł za działkę ewidencyjną użytkowaną 
rolniczą, czyli każda działka ewidencyjna, a od bydła 6 zł, z tym, że sztuki wstawia sam 
rolnik, udostępniamy druk i wystarczy tylko numery kolczyków przepisać. 

- Sołtys wsi Wojny Pogorzel zwrócił się z pytaniem, co będzie jak ODR wypełni wniosek, 
pobierze opłatę i okaże się że jest wypełniony źle? 

- Kierownik -  Pan Arkadiusz Kalinowski poinformował, że jest odpowiedzialność do pewnej 
kwoty, jest jakieś ubezpieczenie. 

 

Ad.18. Z uwagi na brak zgłoszeń do dyskusji i wyczerpania porządku obrad Przewodniczący 
Rady zamknął obrady V Sesji VII kadencji Rady Miejskiej w Szepietowie. 

 
Na tym protokół zakończono. 

 
Protokołowała 
       
Ewa Bartłomiejczuk        Przewodniczący Rady Miejskiej 
          
         Sławomir Czarkowski 


